



## Huitong College 会同书院

会同书院是北京师范大学在珠海校区首批设置的书院之一，遵循北师大“拓宽基础、加强融合、尊重个性和追求卓越”的本科教育教学指导思想，招收人文科学试验班、社会科学试验班、理科试验班和教学类班本科生。致力于培养具有深远的家国情怀和职业理想、持续的学习兴趣与动力、宽厚的学科专业基础、优异的交流合作与领导力、开阔的国际视野与较强社会竞争力，勇于面对变革并大胆探索的拔尖创新人才。

As one of the first colleges at Zhuhai Campus of Beijing Normal University, Huitong College enrolls students for experimental classes of liberal arts, social sciences, science, and mathematics, adhering to BNU's philosophies for undergraduate education of "empowering students with a broad, solid foundation, strengthening interdisciplinary collaboration, valuing individual uniqueness, and striving for excellence". It is committed to training outstanding innovators with patriotism, professionalism, enduring interest and motivation in studies, a solid foundation in major learning, excellence in communication, cooperation and leadership, a global vision, and competitiveness in career advancement.



# 會同書院

“会同”出自《周礼》“时见日会，殷见日同”，意为四方齐会，同心同行。书院以“会同”命名，体现了传承历史文化和倡导中西会通、古今交融、文理交叉的人才培养理念。

Huitong, a term from Rites of Zhou as in “shi jian yue hui, yin jian yue tong”, consists of two characters, hui meaning “gathering together from all over the country” and tong “with the same aspiration and action”. This name of the college is indicative of the vision of passing down traditional culture and advocating a combination of best elements of China and the West, of the ancient and the contemporary, and of liberal arts and science.

中国科学院院士、神经科学和生物物理学家郭爱克教授担任会同书院首任院长。书院实行党政联席会议制度，重要事项集体决策，同时结合育人需求，设立了成长引领中心、学业发展中心、生涯服务中心、支持保障中心四个中心及综合办公室。会同书院跨年级、跨专业组建“立身研学苑”“厚身研学苑”“亮身研学苑”“修身研学苑”四个学生管理组织，实施书院特色育人计划，促进学科交叉融合、朋辈合作交流，共同成长。

The first dean of Huitong College is Professor Guo Aike, a neuroscientist, biophysicist, and academican of Chinese Academy of Sciences. The college adopts a joint meeting system of the Party and the Administration to ensure collective decisions on vital matters. To assist students, the college has set up Growth Guidance Center, Academic Development Center, Career Development Center, Support Center, and a general office. To encourage students of different grades and majors to mingle, communicate, and grow, it has authorized four student societies, Lishen Society, Houshen Society, Liangshen Society, and Xiushen Society.



会同书院深度合作专业教育需要，立足课余课外，突出以学生发展为中心，聚焦素质能力，着重通过潜课程教育、导师指导引领、教师贴心交流，以及朋辈学长和团队合作影响等，实现学科交叉、浸润体验，引导学生努力做一个志存高远的人、做一个开拓创新的人、做一个积极有趣的人、做一个脚踏实地的人。书院大力探索特色育人活动，并实施四个专项育人计划，主要包括

In close cooperation with those schools offering courses to students, Huitong College focuses on students' development and cultivation of competencies by organizing extracurricular activities. Through implicit education, tutor's guidance, and teamwork with peers, students are encouraged to explore and experience an interdisciplinary atmosphere and to be ambitious, innovative, positive, and down-to-earth. The college steps up its efforts to organize special activities and projects. Four note-worthy educational projects are as follows.

## “Di Se Li Shen” Project “底色立身”计划

通过举办丰富多彩、活泼生动的理论学习和实践体验活动，促进学生养成诚信质朴、正直善良、坚韧乐观、共情感恩的优良品格，成长为精诚爱国、信念坚定、遵纪守法、堪当大任的年轻一代。

This project aims to cultivate students' honesty, integrity, perseverance, optimism, empathy and gratitude, and to guide them to become patriotic, determined, law-abiding, conscientious citizens by organizing a variety of theoretical studies and practical experiential activities.



## “Bo Xue Hou Shen” Project “博学厚身”计划

通过汇聚优质资源、开设多样化专题项目、搭建学科交叉融合与校外交流平台，促进学生拓宽学术视野、筑牢学业基础、提升创新能力，成长为勇于开拓创新、长于兼容并包、富有扎实常识与高阶思维的拔尖创新人才。

It aims to help students lay a solid academic foundation, broaden their academic horizons, enhance their creativity and become open-minded, sensible innovators with in-depth higher-order thinking by providing them with quality resources, organizing themed learning opportunities, and establishing interdisciplinary platforms for inter-university exchanges.



## "Feng Mao Liang Shen" Project

### "风貌亮身" 计划

通过倡导文明风尚、营造健康文化、发展文艺体育，促进学生陶冶情操、提升修养、增强体质，成长为坚韧乐观、健康自律、文明有礼、品味高尚、具有积极生活趣味和良好精神风貌的时代新人。

It aims to guide students to enhance self-cultivation, keep fit, and become resilient, optimistic, healthy, self-disciplined, civilized citizens with good tastes, vitality, and passion for life by organizing arts and sports events, thus starting a favorable trend and creating a positive cultural atmosphere.



## "Du Xing Xiu Shen" Project

### "笃行修身" 计划

通过开展“走在祖国大地上的思政课”系列实践研学项目，以及校内外志愿服务、劳动锻炼、社会实践等，引导学生关注国情社情、关心国计民生、关爱亲人同学，增强社会责任感，成长为意志坚韧、不畏困难、甘于奉献、善于协作的实干人才。

It aims to encourage students to be lovingly concerned about the country, communities, folks, and classmates and to nurture their grit, courage, dedication, willingness to cooperate, and sense of social responsibility by initiating an educational project of "Exploring Our Motherland", and by organizing volunteer activities, manual work, and other activities of social practice.

